
MEMO/MUISTIO 

Byakväll i Hommansby /kyläilta Hommanbyssä 

tisdag/tiistai 12.3.2024 kl./klo 18:00–19:45 

Byakvällen i Hommansby arrangerades på Bygdegården tisdag 12.3.2024 kl. 18:00–19.45. Det serverades 

kaffe och mockarutor. Direktören för centralen för bildning och välfärd önskade alla välkomna till 

byakvällen i Hommansby och så presenterades stadens representanter, 10 personer: direktör för centralen 

för bildning och välfärd, chef för utbildningstjänster, chef för kultur- och fritidstjänster, chef för 

småbarnspedagogik, invandringskoordinator, välfärdsplanerare, välfärdskoordinator, medborgarinstitutets 

rektor, kommunikationsplanerare och kostservicechef. Sammanlagt närvarade ca 45 personer och på 

distans via Teams deltog ingen. 

 

Till följande gick man igenom frågorna som ungdomsföreningen i Hommanby hade skickat till staden i 

förväg. 

*** 

Kyläilta Hommansbyssä järjestettiin Bygdegårdenilla tiistai 12.3.2024 klo 18:00–19.45. Tarjolla oli kahvia ja 

mokkapaloja. Sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja toivotti aluksi kaikki osallistujat tervetulleiksi 

kyläiltaan Hommansbyssä ja esitteli läsnäolevat kaupungin edustajat, 10 henkilöä: sivistys- ja 

hyvinvointikeskuksen johtaja, koulutuspäällikkö, kulttuuri- ja vapaa-aikatoimen päällikkö, 

varhaiskasvatuksen päällikkö, maahanmuuttokoordinaattori, hyvinvointisuunnittelija, 

hyvinvointikoordinaattori, kansalaisopiston rehtori, viestintäsuunnittelija ja ruokapalvelupäällikkö. 

Yhteensä paikalla oli noin 45 henkilöä ja etänä Teamsin kautta ei osallistunut ketään. 

Seuraavaksi käytiin läpi Hommansbyn nuorisoseuran kaupungille ennakkoon toimitetut kysymykset. 

 

Frågor på förhand/Ennakkokysymykset 

1. - Vad har ni för planer för byarna? då ni marknadsför er som byarnas stad? 
Svar: av 400 000 € arvpengar har 100 000 € använts till ungdomstjänsternas mobila 
ungdomsutrymme, ungdomsbilen AutoLoBil. 100 000 € kommer att användas till Kultur i 
byarna, 36 förslag kom in från olika byar och stadsdelar. Beslut över användningen görs under 
våren. 200 000 € används senare. 
 

2. - Hu myky fyrk finns de som vi kan söka?  
Svar: Delade ut 118 000 understöd i fjol varav 47 100 till idrottsföreningar och av det 500 € till 
Bygdegårdens hopp. Ungdomsföreningen i Hommansby har fått 800 € verksamhetsunderstöd 
och 1771 € specialunderstöd (19 % av driftskostnaderna för det här huset, alltså Bygdegården). 
Ingen sökte kulturunderstöd från det här området ifjol. Stadens linje är att hellre mindre åt 
flera än mera åt färre. Den aktiva byaföreningen kunde eventuellt få kulturbidrag, men inget 
understöd för allmänna verksamheten. 
 

3. - När elektroniska ansökningar för bidrag? 
Svar: Hoppeligen nästa år. Vi är lite gammaldags. 2.4. Skall alla ansökningar lämnas in. 
Kommentar: Besvärligt då man måste lämna in dubbelt med bilagor till olika 
bidragsansökningar. Positiv respons över att man fick påminnelse om bidragsansökningens 
tidpunkt i e-posten. 
Tilläggsfråga: I november har dagis tagit emot ett nytt elektroniskt program som möjliggör 



elektronisk inkomstutredning, men bilagorna måste ännu lämnas in skilt. Kunde man ge lov att 
ta uppgifterna från inkomstregistret? 
Svar: Chefen för småbarnspedagogiken kollar upp. 
 

4. - Vad vill ni veta om vår UF verksamhet ut i byn? 
Svar: Enda föreningen som inte vår blankett räcker till då ni redogör. Ni redogör bra er 
ansökan. 
Kommentar: Söker även från kulturfonden och stiftelser. En stor del av pengarna går till att 
upprätthålla huset/fastigheten. Oftast är understöd projektbaserat. Besvärligt för aktiva 
föreningar. 
Kommentar: Liljendal hembygdsförening har idag fått besked från Kulturfonden om understöd. 
Har även verksamhet i Hommansby. 

 
Chefen för utbildningstjänster berättade: 
Hommansby är ganska nära Lappträsk. När Haddom skola föll sitt öde är det närmare till Kappelby i 
Lappträsk. Många har valt det alternativet istället för närskolan Generalshagens skola. En tanke är 
Sävträsk i Liljendal. Hade en förfrågan vad man tycker på området. 
Årskursena 7–9 är i Lovisavikens skola och Harjurinteen koulu. Det är långa skolvägar. 
Dagvården finns här och många tänker på om det finns skola på området och många andra viktiga 
faktorer då de funderar på att flytta. Generalshagens grundrenovering medför att verksamheten sker i 
baracker i Gamla strand nästa läsår och följande höst. 
 
 
Kommentar: Unikt med en privat sportplan här. Ni var duktiga och anställde en egen planskötare varje 
sommar. 
Kommentar: Ishockeyrink som sköts av byabisarna och stan understöder. 2 km belyst skidspår som 
byggts upp med talko. 
 
Fråga: Idrottsföreningen skulle behöva anskaffningar gällande rinken, lampor för belysningen osv. Vem 
ska man kontakta i staden?  
Svar: Janne Pekkola planskötare från EKI-centralen. 
Kommentar: Rinken är inte på stadens område. Skulle man kunna flytta plan annanstans eller skulle 
staden kunna köpa tomten? Vet man nu vem som äger tomten? 

 

Chefen för småbarnspedagogiken berättade: 
Vi har småbarnspedagogiken kvar, Lyckebo gruppiset som för några år sedan var fyllt till bredden då 
det har 12 platser och det var 14 barn förra verksamhetsperioden (en del var deltidsplatser). 
Inkommande verksamhetsår ser ut att bli lite tomgång, men alla har inte ännu satt in ansökan. Lyckebo 
är vårt enda gruppfamiljedaghem på Lovisas område. Vi är glada för det och vill gärna hålla det 
levande. Lagen styr platsantalet, dessutom är det en liten byggnad. 
Kommentar: På Haddom skolas gårdsplan finns lekställningar. Kan dom flyttas till Lyckebo? 
Tanken är att dom ska finnas för byn till förfogande. De är inte stadens. Det har ansökt pengar från en 
fond.  
Svar: Kan kolla upp. Vad är användningsgraden. Finns även kriterier för säkerheten. 
Har egna budgetmedel att rusta våra gårdar, så kan förnya eller utvidga det som finns nu på Lyckebo. 
Kommentar: Önskemål att det sku finnas en annan lekpark i närheten av Bygdegården i samband med 
idrottsplanen. För lite äldre barn. 
Har förstått att dagisgårdarna inte får användas.  
Svar: Alla dagisgårdar kan användas utanför verksamhetstiden. Framför önskemålet till EKI-centralen. 



 

Maahanmuuttokoordinaattori kertoi: 
Aloittanut maahanmuuttokorrdinaattorina helmikuussa. Maahanmuuttopalveluissa työskentelee 
lisäksi pakolaissuunniittelija. Yleensä autamme maahanmuuttajia KELA ja TE-asioissa. Ukranailaiset on 
tällä hetkellä suurin ryhmä. Vastaanottokeskus lopettaa 30.4. Luona Oy jatkaa Hemcare:n jälkeen. 
Afganistanista ja Sudanista on vuodessa tullut 10 kiintiöpakolaista.  

 

Medborgarinstitutets rektor berättade: 
Tidigare skulle man vara 7 i en grupp för att medborgarinstitutets kurs skulle bli av, 5.3. beslöt 
direktionen att 5 räcker i byarna. Här på området finns Jin och Yang yogakurs, garnarbeten och 
Tavastby vävkurs. Osäkert om det får fortsätta. Räcker med fem men nu är det färre deltagare. Man får 
ge önskemål. Skulle det vara roligt med kurser tillsammans med barn och vuxna? 
Det finns jägare här och jaktlaget är redan nämnt. Garvning av leder och skinn. Sku det intressera? 
Lavatanssijumppa licens ska skaffas. Sku det intressera?  
 
Vi informerar på Facebook, LovMi. Nu 800 följare.  
Vi informerar även på Instragram.  
 
Kommentar: Numreringen på Hommansbyvägen är i fel ordning? Andersbyvägen och Svangavägen. 
Taxin kör fel, senast förra veckan. 
 
Välfärdskoordinatorn berättade om välfärds-, idrotts- och kulturtjänsterna på området / 
Hyvinvointikoordinaattori kertoi hyvinvointi-,liikunta- ja nuorisopalveluista alueella: 
Kamratledd balansgrupp i Bygdegården / Vertaisohjaajavetoinen tasapainoryhmä Bygdegårdenissa 

▪ tisdagar kl. 9.30-10.30, parvis övas balans och benstyrka, staden donerade utrustning, 
verksmaheten i ungdomsföreingens regi, motion och social samvaro 

▪ tiistaisin klo 9.30-10.30, voima- ja tasapainotehtäviä pareittain, kaupunki hankki välineet, 
ryhmä toimii nuoriseuran nimissä, kuntoilua ja yhdessäoloa 

▪ Stadens kontaktperson/Kaupungin yhteyshenkilö:  
Karolina Hovi, liikunnanohjaaja & kerhokoordinaattori/idrottsinstruktör & klubbkoordinator,  
tfn./puh 050 382 7554, karoliina.hovi@loviisa.fi 

Mobilt ungdomsutrymme / Liikkuva nuorisotila – AutoLoBil 
▪ Tisdagar- och torsdagskvällar rör ungdomsbilen på sig igen i centrum och i byarna klockan 17–

20. Vi kommer dit som ungdomarna bjuder oss via Instagram @loviisan_nuoret eller via 
meddelande till någon av ungdomsarbetarna. På plats finns det alltid 2 ungdomsarbetare som 
gärna diskuterar och hjälper ungdomarna.  

▪ Tiistai- ja torstaiiltaisin nuorisoauto liikkuu taas keskustassa ja kylillä klo 17- 20. Tulemme 
kutsuttaessa Instagramin @loviisan_nuoret kautta tai voitte laittaa viestiä nuorisotyöntekijälle 
suoraan. Paikalla löytyy aina 2 nuorisotyöntekijää, jotka mielellään puhuu ja auttaa nuoria. 

▪ Mer info/Lisätietoja: Jennifer Smeds, uppsökande ungdomsarbetare/etsivä nuorisotyöntekijä,  
tfn/puh. 044 055 5387, jennifer.smeds@loviisa.fi 

Servicelinje / Palvelulinja 
▪ I Lovisa går servicelinjen som i första hand är avsedd för seniorer. Du betalar för resan direkt till 

chauffören enligt busstaxan. Skjutsen ska beställas senast klockan 16 vardagen innan av 
chauffören. Linjetaxin hämtar dig från överenskommen adress. Tisdag Lappträsk centrum – 
Lovisa – Lappträsk centrum Avgång kl. 11.30, retur från Lovisa kl. 15.30. Chaufförens 
telefonnummer är 0440 555 333, https://www.loviisa.fi/sv/boende-och-
miljo/trafik/kollektivtrafik/ 

https://www.loviisa.fi/sv/boende-och-miljo/trafik/kollektivtrafik/
https://www.loviisa.fi/sv/boende-och-miljo/trafik/kollektivtrafik/


▪ Loviisassa liikennöi ensisijaisesti ikäihmiselle suunnattu palvelulinja. Maksat matkasta linja-
autotaksan mukaisen maksun kuljettajalle. Kyyti tilataan kuljettajalta edellisenä arkipäivänä klo 
16:een mennessä. Linjataksi hakee sinut sovitusta osoitteesta. Tiistai Lapinjärven keskusta – 
Loviisa – Lapinjärven keskusta Lähtö klo 11.30, paluu Loviisasta klo 15.30. Kuljettajan 
puhelinnumero on 0440 555 333, https://www.loviisa.fi/asuminen-ja-
ymparisto/liikenne/joukkoliikenne/ 

▪ Stadens kontaktperson/Kaupungin yhteyshenkilö:  
Sara Tallsten, välfärdskoordinator/hyvinvointikoordinaattori, tfn/puh. 040 676 
4561, sara.tallsten@loviisa.fi. 

Ulkoiluystävätoiminta / Promenadkompisverksamhet 
▪ En promenadkompis vistas utomhus med en senior enligt överenskommelse och utgående från 

sin egen tidtabell. Det kan vara fråga om en liten promenad i näromgivningen, eller bara en 
stund i parken med trevlig diskussion. Vill du ställa upp som promenadkompis eller skulle du 
vilja ha en promenadkompis? Kontakta välfärdskoordinator Sara Tallsten, tfn 040 676 
4561, sara.tallsten@loviisa.fi, https://www.loviisa.fi/sv/staden-och-
beslutsfattande/framjandet-av-valfard/promenadkompisverksamheten/ 

▪ Ulkoiluystävä ulkoilee yhdessä ikäihmisen kanssa sovittuna aikana oman aikataulun puitteissa. 
Ulkoilu voi olla vaikka pieni kävelylenkki lähiympäristöön tai vaikka vain lähipuistossa istuskelu 
ja mukava jutustelu. Haluatko ryhtyä ulkoiluystäväksi tai haluaisitko ulkoiluystävän? Ota 
yhteyttä hyvinvointikoordinaattoriin Sara Tallsten, puh. 040 676 4561, sara.tallsten@loviisa.fi., 
https://www.loviisa.fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/hyvinvoinnin-
edistaminen/ulkoiluystavatoiminta/ 

 
Positiva saker med Hommansby/Positiivisia asioita Hommansbystä 

 
Direktören för centralen för bildning och välfärd bad alla deltagare att skriva på en lapp positiva saker med 

Sarfsalö. Chefen för utbildningstjänster och chefen för kultur- och fritidstjänster läste upp vad deltagarna 

hade skrivit på lapparna. 

• Naturnära 

• Aktiv bygemenskap med många föreningar 

• Talkoanda, sammanhållning 

• Lugnt och fridfullt, vacker natur 

• Verksamhetsunderstöd, ishockeyrinken kostnadsförslag 

• Bra gemenskap, talkoanda 

• Prärieskidspåret som sköts helt på talko, talkoandan, alla känner alla -> tryggheten 

• Talkoanda, sammanhållning 

• Lugn och trygg by 

• Maaseudun kauneutta parhaimmillaan! 

• Gemenskap, aktivitet 

Anette Vihanto, verksamhetsledare för SILMU rf berättade om SILMU rf:s verksamhet: 

Leaderverksamheten har just startat en ny projektperiod. Så vi har projektpengar att dela ut. 

Satsar på byarna och ungdomsverksamheten.  

 

Ungdomssektionen har delat ut ca 44 000 € för FYRKA-projekt. Verksamhet som är från unga till unga. 

100–900 €/projekt. 

 

Li-Marie Santala, byarådgivare berättade om SILMU-byarnas verksamhet:  
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Kyläyhdistyksiä yli 50 Silmu-kylät alueella. Melkein 200 kylää alueella. 

Käyn siellä missä tarvitaan. Kostnadsfri rådgivning och hjälp. 

Kyläcoachi-valtakunnallinen koulutuskonsepti. 10 teemaa. 
 
Kylätalo, turvallinen kokoontumispaikka, taipuisiko hätämajoitustilaksi 
Grannhjälp, lista med telefonnummer. 
Pojo kyrkoby i Raseborg blev för någon vecka sedan vald till Årets nyländska by. 

Man kan redan anmäla sig med som evenemangsarrangör i Öppna byar 8.6. I flera byar har det varit 

flera evenemang under samma dag. 

 

Följ oss i sociala medier! / Seuraa meitä somessa! 

www.SILMU.info, www.itukylat.fi,  

Facebook: Leader SILMU, SILMU-kylät,  

Instagram: Leader_SILMU, silmukylat 

http://www.silmu.info/
http://www.itukylat.fi/

